
國立台灣大學開授課程大綱
*課程大綱包括:修課條件、課程目的、課程內容、上課方式、成績評量、參考書目….等

課程名稱: 臨床心理學特論 (中文課程大綱):

課程大綱：

    本課程的授課對象以臨床組研二準備選修碩士論文的學生為主，學程為一年，

上下學期各為二學分課程。課程的內容將以選修學生的研究興趣為主題，使用教

材係由任課教授依學生之程度彈性指定。授課型態以討論為主，修習學生必須主

動參與，且研讀指定的文獻教材。

課程名稱: 臨床心理學特論 (英文課程大綱):

Proseminar on Clinical psychology-I

Objectives and Contents:

This is a special seminar for graduate students majored in Clinical Psychology. 

The themes and topics will relate to the research interests of the attendee, and will 

mainly focus on some particular topics such as depression, trauma and PTSD, 

nonverbal emotions and psychological disorders, and psychological aspects of internet

addiction. Students are required to read and present relevant articles from a particular 

research area, and to report on their own ongoing research projects. 

Prerequisite: Permission from the instructor is required prior to enrollment.


